
 P R O T O K Ó Ł  

---------------------------------  

ze wspólnego  posiedzenia  Komisji Rady Miejskiej w Łazach           

odbytego w dniu  26.08.2024 r. o  godz. 15.00                                           

w Urzędzie Miejskim w Łazach, ul. Traugutta 15 

  

Nieobecni Radni na posiedzeniu:  

- Radny Rafał Lach 

- Radny Andrzej Pilis 

- Radna Justyna Snopek 

 

Listy obecności w załączeniu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łazach – Dariusz Tabas otwarł posiedzenie, powitał  

przybyłych i poinformował, że tematem  jest:   

  

1. Analiza materiałów na sesję Rady Miejskiej w Łazach. 

2. Sprawy różne.  

 

Radni nie wnieśli uwag i propozycji zmian do porządku obrad posiedzenia.  

Ad.1. 

Radni przystąpili do analizy przedłożonych projektów uchwał oraz zaopiniowali jak poniżej: 

1. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łazy                                      
     na lata 2024-2033. 
 

Pani Anna Furman Skarbik Gminy Łazy powiedziała, że niniejszą uchwałą proponuje 

się dokonać zmian w przedsięwzięciach wieloletnich, wydatkach na programy, projekty lub 

zadania: 

a) pozostałe, polegające na: 

- zmniejszeniu łącznej wartości zadania oraz limitu zobowiązań dla zadania „Udzielenie 

dotacji na wykonanie prac konserwatorskich, restauracyjnych i budowlanych przy 

zabytkowych kościołach w Niegowonicach i Chruszczobrodzie” o kwotę 2.564,07 zł oraz 

zmniejszeniu limitu wydatków na 2024 r o kwotę 1.821.443,00 zł a zwiększeniu limitu 

wydatków na 2025 r. o kwotę 1.818.878,93 zł. Całość dotacji udzielona zostanie w 2025 r. 

Wartość środków otrzymanych z Rządowego Programu Odbudowy  Zabytków   

wynikająca z otrzymanej promesy to 3.497.501,35 zł. Wartość wkładu własnego wyniesie 

71.377,58 zł. Zaktualizowano nazwę zadania zgodnie z brzmieniem w Promesie; 

- zmniejszeniu łącznej wartości zadania oraz limitu zobowiązań dla zadania „Modernizacja 

pomieszczeń budynku Urzędu Miejskiego w Łazach przez dostosowanie obiektu do osób 



niepełnosprawnych oraz ze szczególnymi potrzebami” o kwotę 20.723,24 zł oraz 

zmniejszeniu limitu wydatków na 2024 o kwotę 1.700.799,20 zł a zwiększeniu limitu 

wydatków na 2025 o kwotę 1.680.075,96 zł. Wydatki na 2024 r. stanowią wkład własny 

do zadania, natomiast wydatki 2025 r. pokryte zostaną ze środków Rządowego Funduszu 

Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych. Zmniejszenie wartości i zmiana w 

zakresie limitu wydatków na poszczególne lata związane są z zakończeniem postępowania 

i dokonaniem najkorzystniejszej oferty. Wydłużono okres realizacji zadania do 2025 r. 

b) związane z programami realizowanymi z udziałem środków, o których mowa w ar. 5 ust.  

1 pkt 2 i 3 ustawy o finansach publicznych polegające na: 

- zwiększeniu łącznej wartości zadania, limitu zobowiązań i limitu wydatków na 2024 r. dla 

zadania „CUS - nowe spojrzenie na usługi społeczne" o kwotę 176.000,00 zł, w związku z 

przyznanym dofinansowaniem ze środków PFRON na realizację kosztów inwestycji 

dotyczącej likwidacji barier architektonicznych.  

  

Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

 

Komisji Budżetowa jednogłośnie pozytywnie ( 5 głosów za ) zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Łazy na lata 2024-2033. 

 

2.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Gminy Łazy na rok 2024. 

 

Pani Anna Furman Skarbnik Gminy Łazy powiedziała, że Niniejszym projektem 

uchwały proponuje się: 

1. dokonać zmian w planie dochodów budżetowych, polegających na: 

a) zwiększeniu planu dochodów o 493.571,10 zł, w tym z tytułu: 

- otrzymania płatności końcowych w ramach projektu "Budowy odnawialnych źródeł energii 

w podregionie sosnowieckim (...)" w kwotach: z budżetu państwa 74.670,00 zł,  

ze środków unijnych 77.338,00 zł. (90005), 

- podpisania umowy dofinansowania z PFRON na dostosowanie budynku OPS do potrzeb  

osób  niepełnosprawnych  jak  również  budowę windy, w wysokości 176.000,00 zł, 

- zwiększenia planu dotacji celowej pochodzące z rezerwy celowej budżetu państwa, 

przeznaczonych na zwrot części wydatków wykonanych w ramach funduszu sołeckiego  

     w 2023 r. w wysokości 143.063,10 zł, w tym bieżące 92.059,10 zł, majątkowe                         

51.004,00 zł (rozdział 75814), 

- podpisanego porozumienia w sprawie realizacji zadania w ramach przedsięwzięcia pod 

nazwą „Podróże z klasą", przyznającego dotację celową w wysokości 20.000,00 zł 

(rozdział 80195) 

- wkładu własnego do przedsięwzięcia „Podróże z klasą" w wysokości 2.500,00 zł  

pochodzącego z wpłat rodziców (rozdział 80195). 

b) zmniejszeniu planu dochodów o 3.449.112,60 zł, w tym: 

- zmniejszenie dochodów ze środków Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji 

Strategicznych o kwotę 1.699.112,60 zł, (75095) - dotyczące zadania "Modernizacja 

pomieszczeń budynku Urzędu Miejskiego (...), na realizację którego środki wpłyną                                      

w 2025 r., 



- zmniejszenie dochodów ze środków Rządowego Programu Odbudowy Zabytków  

o kwotę 1.750.000,00 zł (92120) dotyczące zadania "Udzielenie dotacji na wykonanie prac 

konserwatorskich (...)", na realizację którego środki wpłyną w 2025 r., 

2. dokonać zmian w planie wydatków budżetu polegających na: 

a) zwiększeniu wydatków budżetowych o kwotę 565.014,10 zł, w tym: 

- zwiększenie kwoty składek dla Związku Powiatowo-Gminnego pod nazwą „Jedźmy razem!"  

    na organizację transportu zbiorowego o kwotę 176.836,00 zł. (60004), 

- zwiększenie kwoty wydatków na zadanie "CUS - nowe spojrzenie na usługi społeczne" o 

kwotę 176.000,00 zł w związku z otrzymaniem dofinansowania z PFRON  

na dostosowanie budynku OPS do potrzeb osób niepełnosprawnych jak również budowę 

windy zewnętrznej (85395), 

- zwiększenie wydatków na oświetlenie uliczne o kwotę 46.615,00 zł (90015), 

- z przeznaczeniem na realizację zadania w ramach przedsięwzięcia Ministra Edukacji                                

pn. „Podróże z klasą” w wysokości 22.500,00 zł (80195), 

- zagospodarowanie działek sołeckich w Kuźnicy Masłońskiej oraz Chruszczobrodzie Piaski 

- 143.063,10 zł; 

b) zmniejszenie wydatków budżetowych o kwotę 3.520.555,60 zł, w tym: 

- zmniejszenie wydatków na zadanie „Modernizacja pomieszczeń budynku Urzędu 

Miejskiego w Łazach poprzez dostosowanie obiektu do osób niepełnosprawnych oraz 

ze szczególnymi potrzebami" o kwotę 1.699.112,60 zł, tj. w części wydatków 

finansowanych z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych, 

- zmniejszenie wydatków na zadanie „Udzielenie dotacji na wykonanie prac 

konserwatorskich, restauracyjnych i budowlanych przy zabytkowych kościołach  

w Niegowonicach i Chruszczobrodzie” o kwotę 1.821.443,00 zł, w tym w kwocie 

1.750.000,00 zł. finansowanych ze środków Rządowego Programu Odbudowy Zabytków 

(92120). 

3. uaktualnić załączniki:  

- dotacji planowanych do udzielenia z budżetu gminy podmiotom należącym 

     i nienależącym do sektora finansów publicznych, 

- dochodów oraz wydatków nimi finansowanych pochodzących ze środków Funduszu    

    Przeciwdziałania COVID-19, 

- dochodów oraz wydatków nimi finansowanych pochodzących ze środków Funduszu  

   Pomocy. 

 

Głos w dyskusji w sprawie zwrotu środków finansowych z funduszy sołeckich za 2023 rok 

zabrali: 

 

Burmistrz Maciej Kaczyński powiedział, że zwrot środków finansowych będzie przeznaczony 

na zakup kontenera na spotkania mieszkańców dla Sołectwa Chruszczobród-Piaski i Kuźnicy 

Masłońskiej; 

 

Radna Renata Supernak powiedziała, że temat zwrotu z funduszy sołeckich nie był 

omówiony z radnymi oraz dobrą praktyką byłoby, żeby zwrot z funduszy sołeckich był 

przeznaczany na miasto Łazy, gdyż miasto swoich funduszy osiedlowych nie posiada.  

 

 



Radna Anna Garbarczuk wnioskuje o zakup kontenera nad Zalew Mitręga w Łazach, który 

miałby w przyszłości służyć jako miejsce do przechowywania sprzętu - jako magazyn.    

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odpowiedział, że domek kontenerowy - całoroczny, będzie 

służył jako miejsce spotkań dla np. koła gospodyń wiejskich, również jako magazyn na 

posiadany sprzęt. Na chwilę obecną wspominane miejscowości nie posiadają żadnego 

miejsca gdzie mogą się spotkać. 

 

Burmistrz Łaz Maciej Kaczyński powiedział, że jeśli zostaną środki ze zwrotu funduszu 

sołeckiego po zakupie kontenerów, zostaną przeznaczone na zagospodarowanie terenu przy 

ul. Różanej w Łazach.  

 

Na pytanie pani radnej Renaty Supernak, czy na kontenery nie można pozyskać środków                    

z funduszy PROW Burmistrz Łaz Maciej Kaczyński odpowiedział, że na takie działania                          

z PROWU nie ma środków.  

 

Komisja Budżetowa jednogłośnie pozytywnie ( 5 głosów za ) zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Gminy Łazy na rok 

2024. 

 

3. Podjęcie uchwały  w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg 

w spłacie należności o charakterze cywilnoprawnym, określenia warunków 

dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie 

pomoc publiczną oraz wskazania podmiotów uprawnionych do udzielenia tych ulg. 

 

 

Pani Anna Furman Skarbnik Gminy Łazy powiedziała, że przepis art. 59 ust. 2 ustawy 

z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (t.j. Dz. U. z 2023 r., poz. 1270 z późn. 

zm.) obliguje organy stanowiące jednostek samorządu terytorialnego do określenia w drodze 

uchwały szczegółowych zasad oraz sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie należności                            

o charakterze cywilnoprawnym, określenia warunków dopuszczalności pomocy publicznej 

w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania podmiotów 

uprawnionych do udzielenia tych ulg. Z treści powołanego przepisu wynika, że obliguje on 

jednostki samorządu terytorialnego do podjęcia przedmiotowej uchwały.  

W dniu 13 grudnia 2023 r. przyjęte zostały następujące rozporządzenia: rozporządzenie 

Komisji (UE) 2023/2831 z dnia 13 grudnia 2023 r. w sprawie stosowania art. 107 i 108 

Traktatu o funkcjonowaniu Unii Europejskiej do pomocy de minimis (Dz. Urz. UE L, 

2023/2831 z 15.12.2023) oraz rozporządzenie Komisji (UE) 2023/2832 z dnia 13 grudnia 

2023 r. w sprawie stosowania art. 107 i 108 Traktatu o funkcjonowaniu Unii Europejskiej 

 do pomocy de minimis przyznawanej przedsiębiorstwom wykonującym usługi świadczone                       

w ogólnym interesie gospodarczym (Dz. Urz. UE L, 2023/2832 z 15.12.2023), które 

zastępują rozporządzenie Komisji (UE) nr 1407/2013 oraz rozporządzenie Komisji (UE)                      

nr 360/2012. Powyższe rozporządzenia weszły w życie z dniem 1 stycznia 2024 r. i mają 

obowiązywać do dnia 31 grudnia 2030 r. z możliwością stosowania ich przepisów                             

w sześciomiesięcznym okresie przejściowym od daty wygaśnięcia. Wymienione 



rozporządzenia regulują zasady i warunki udzielania pomocy de minimis w powyższym 

okresie.  

Z kolei pomoc de minimis w rolnictwie udzielana jest w oparciu o uregulowania zawarte                      

w rozporządzeniu Komisji (UE) nr 1408/2013 z dnia 18 grudnia 2013 r. w sprawie 

stosowania art. 107 i 108 Traktatu o funkcjonowaniu Unii Europejskiej do pomocy                                 

de minimis w sektorze rolnym. Okres obowiązywania tego rozporządzenia został określony 

do dnia 31 grudnia 2027 r., przy czym jego art. 7 ust. 4 zezwala na stosowanie przyjętego 

programu pomocowego w półrocznym okresie przejściowym, czyli do 30 czerwca 2028 r.  

W związku z powyższym konieczne i w pełni uzasadnione stało się opracowanie nowego 

projektu uchwały w sprawie zasad oraz sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie należności                 

o charakterze cywilnoprawnym, określenia warunków dopuszczalności pomocy publicznej 

w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania podmiotów 

uprawnionych do udzielenia tych ulg, celem uwzględnienia aktualnych przepisów UE.  

Zgodnie z obowiązkiem wynikającym z art. 7 ust. 3 i ust. 3 a ustawy z dnia 30.04.2004r.                      

o postępowaniu w sprawach dotyczących pomocy publicznej (Dz.U. z 2021 poz. 743 t.j.) 

projekt uchwały przedłożono do zaopiniowania do Prezesa UOKiK i Ministra Rolnictwa                          

i Rozwoju Wsi . Do projektu przedstawiono propozycję zmiany § 6 ust. 3 lit. a, które zostały 

wprowadzone do przedkładanego projektu. 

 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

 

Komisja Budżetowa jednogłośnie pozytywnie ( 5 głosów za ) zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg  

w spłacie należności o charakterze cywilnoprawnym, określenia warunków 

dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić 

będzie pomoc publiczną oraz wskazania podmiotów uprawnionych do 

udzielenia tych ulg. 

 

Komisja Rozwoju i Promocji jednogłośnie pozytywnie ( 4 głosy za ) 

zaopiniowała w/w projekt uchwały. 

 

 

4. Podjęcie uchwały  w sprawie zmiany Uchwały Nr LVII/358/2023 Rady Miejskiej  w Łazach 

w sprawie przyznania dotacji celowej z budżetu Gminy Łazy na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub 

znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków. 

 

Pani Anna Furman Skarbnik Gminy Łazy powiedziała, że w aplikacji Polski Ład 

udostępniona została Promesa na realizację inwestycji w ramach Rządowego Programu 

Ochrony Zabytków (RPOZ) z przeznaczeniem na udzielenie dotacji na wykonanie prac 

konserwatorskich, restauracyjnych i budowlanych przy zabytkowych kościołach                                      

w Niegowonicach i Chruszczobrodzie. Zgodnie z § 8 ust 3 pkt 2 Szczegółowych zasad i trybu 

udzielania dofinansowania z RPOZ, promesa stanowi podstawę do zawarcia umowy dotacji. 

Beneficjenci dotacji, po przeprowadzeniu postępowania zakupowego i wyłonieniu 

wykonawców, przedłożyli zaktualizowane wnioski o udzielenie dotacji zgodnie z zapisami 



wynikającymi z podpisanych umów. Zmianom ulegają kwoty dotacji dla poszczególnych 

parafii oraz termin ich wykorzystania. Nie ulega zmianie zakres wykonywanych prac. 

 

Radna Barbara Starczynowska zapytała co było powodem, że kwoty przyznanych dotacji dla 

kościołów nie są równe.  

 

Pani skarbnik Anna Furman wyjaśniła, że wynika to ze złożonych wniosków o przyznanie 

dotacji, zakres pracy jest różny, stąd wynika różnica.  

 

Pan burmistrz Maciej Kaczyński dodał, że ks. Proboszcze obu Parafii konsultowali 

wnioskowaną kwotę  z Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków. 

 

Komisja Budżetowa jednogłośnie pozytywnie ( 5 głosów za ) zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LVII/358/2023 Rady Miejskiej 

w Łazach w sprawie przyznania dotacji celowej z budżetu Gminy Łazy na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się w gminnej ewidencji 

zabytków. 

 

5. Podjęcie uchwały  w sprawie  zasad dofinansowania inwestycji w zakresie oczyszczania  

     ścieków na terenie Gminy Łazy. 

 

Pani Joanna Popczyk Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Lokalowej                                                     

i Ochrony Środowiska powiedziała, że na podstawie art. 403 ust. 5 ustawy z dnia 27 kwietnia 

2001 r. Prawo ochrony środowiska (Dz.U. z 2024 r. poz. 54) rada gminy określa zasady 

udzielania dotacji celowej na finansowanie zadań związanych z ochroną środowiska,                                      

w szczególności kryteria wyboru inwestycji do finansowania lub dofinansowania oraz tryb 

postępowania w sprawie udzielania dotacji i sposób jej rozliczania. 

Niniejszą uchwałą określone zostają zasady udzielania dotacji celowej z budżetu 

gminy na dofinansowanie kosztów związanych z budową przydomowych oczyszczalni 

ścieków. Takie rozwiązanie przyniesie korzyści zarówno dla środowiska naturalnego, jak                      

i właścicieli nieruchomości, którzy nie mają możliwości korzystania ze zbiorczej sieci 

kanalizacyjnej. Uchwała również dotyczy dofinansowania do budowy przyłącza 

kanalizacyjnego oraz budowy przydomowej przepompowni ścieków sanitarnych co ułatwi                   

i przyspieszy proces podłączania się mieszkańców Łaz do sieci kanalizacji sanitarnej oraz 

wpłynie na zwiększenie liczby przyłączonych budynków do sieci kanalizacji sanitarnej. 

Podjęcie uchwały zapewni właściwe prowadzenie gospodarki wodno-ściekowej na terenie 

całej Gminy Łazy. 

 

Burmistrz Łaz Maciej Kaczyński powiedział, że było wiele zapytań o dofinansowania 

przydomowych oczyszczalni ścieków, Wojewódzki Fundusz realizował program i cieszył się 

on bardzo dużym zainteresowaniem. Gmina pozyskała 5 mln złotych, na wsparcie tego 

programu, dot. on terenu gdzie nie ma możliwości podłączenia kanalizacji. W regulaminie 

programu jest również możliwość dofinansowania budowy przyłącza do kanalizacji 

sanitarnej. Po otrzymanej dotacji, mieszkaniec sam decyduje na jaką przydomową 

oczyszczalnie ścieków się zdecyduje.  



 

Pani sekretarz Ilona Pelon, powiedziała, że mieszkańcy Łaz, którzy już wcześniej się 

podłączyli do kanalizacji mogą czuć się poszkodowani, czym zasugerowała aby usunąć zapis 

o dofinasowania  z podłączenia do kanalizacji z regulaminu. 

 

Radni zgodnie stwierdzili, że punkt powinien pozostać w regulaminie. 

 

Komisja  Rozwoju i Promocji jednogłośnie pozytywnie ( 4 głosy za ) 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zasad dofinansowania inwestycji                   

w zakresie oczyszczania ścieków na terenie Gminy Łazy. 

 

Komisja  Budżetowa jednogłośnie pozytywnie ( 5 głosów za ) zaopiniowała w/w 

projekt uchwały. 

 

 

Ad.2.  

W sprawach różnych głos zabrali następujący radni: 

Radna Justyna Kośmida, zapytała Burmistrza Łaz Macieja Kaczyńskiego, kto odpowiada 

za zły stan kładki zlokalizowanej w okolicy Urzędu Miejskiego w Łazach. 

 

Burmistrz Łaz Maciej Kaczyński odpowiedział, że kładka o której mowa nie należy do Urzędu 

Miejskiego w Łazach, zbudowana została ona przez PKP. Sprawa złego stanu kładki zostanie 

przekazana do Wydziału Inwestycji, Dróg i Zamówień Publicznych, w celu wymiany 

zniszczonych desek.   

 

Radna Wiesława Majczak zapytała w imieniu mieszkańców Wysokiej z ulicy Kościuszki 

o  zdewastowany samochód stojący na poboczu. Dodała że, mieszkańcy złożyli pismo                              

o usunięcie samochodu i nie dostali do tej pory żadnej  odpowiedzi.  

 

Pani Joanna Popczyk - kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Lokalowej i Ochrony 

Środowiska powiedziała, że pismo w sprawie pozostawionego na poboczu auta, zostało 

złożone na policję.  Policja w takich sprawach wszczyna postępowanie,  natomiast całe 

postępowanie w tej sprawie prowadzone jest w Starostwie w Zawierciu. 

 

Radna Wiesława Majczak, zapytała o drzewa znajdujące się na ul. Ogrodowej w Wysokiej.  

Sprawa była zgłoszona do Agencji Rolnej, która odpowiedziała, że najemca danej działki 

gdzie znajdują się drzewa jest zobowiązany do ich wycięcia. Najemca do tej pory nie wyciął 

drzew, które zagrażają zawaleniem się .  

 

Radna Renata Supernak zapytała kiedy zostaną odmalowane pasy poziome na                                        

ul. Częstochowskiej i ul. Konstytucji 3 Maja, o naprawę chodnika przy ulicy Wyzwolenia oraz 

próg zwalniający przy ul. Spółdzielczej. Radna uważa to za kwestie istotne przed 

rozpoczęciem roku szkolnego. 

 



Pan radny Dariusz Tabas – Przewodniczący Rady  powiedział, że pasy zaczynają być 

odmalowywane. 

  

Pani radna Renata Supernak, zapytała również o wymianę oświetlenia na ledowe  w gminie?  

 

Pani Małgorzata Głąb – kierownik Wydziału Inwestycji i Dróg, powiedziała, że został w tej 

sprawie  ogłoszony 2 przetarg. 

 

Pani radna Renata Supernak, zapytała kiedy powstanie nakładka asfaltowa na ulicy 

Kolejowej w Łazach. 

 

Burmistrz Łaz Maciej Kaczyński -  powiedział, że najpierw wszystkie przyłącza muszą być 

odebrane,  zostały wysłane pisma do Spółek, miedzy innymi do PLK. To jest inwestycja 

liniowa i jest skomplikowana. Najpierw należy zakończyć prace, które są pod ziemią aby 

wykonać nakładkę asfaltową. 

 

Na tym posiedzenie zakończono.  

 

 

 

Protokół sporządziła:  Iwona Kurzeja   

                                                                                                                      

                                                                                                                      Przewodniczący  

   Rady Miejskiej w Łazach  

          

       /-/  Dariusz Tabas  


